
Někdo staví máj, někdo...
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Někdo staví máj, někdo se naposledy koupe v rybníce. Například jako no‑
voveští otužilci, kteří 30. dubna ukončili sezónu. A nejen to. Protože jejich
klub, jak se zdá, jen tak s otužováním nekončí, spojili konec sezóny se
slavnostním odhalením památečního kamene. Ten umístili – kam jinam,
než přímo na místo činu – k rybníku, kde to v únoru roku 2021 vše začalo.
Původně jako recese a symbol doby covidové.     Š. Kraftová, foto R. Kouřil

První jarní akcí mrákovských a klíčovských hasičů bylo čištění koupaliště
v obci Mrákov.                                   Eva Květonová, foto Jaroslava Kozinová

SDH Němčice se čtyřmi družstvy, dvě družstva mužů, jedno družstvo žen
a družstvo soptíků, 13. května zúčastnilo okrskové hasičské soutěže na
koupališti v Úžlebci v Černíkově.                           Petra Poláková, OÚ NěmčiceMěstys Koloveč pořádal v neděli 14. května oslavu Dne matek.       Petr Dolejš
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OPRAVDU JE TOHLE TA SLIBOVANÁ PO‑
MOC A SPOLUPRÁCE?

Spolek STOP kamenolomu ve Smržovi‑
cích, z. s., vznikl mimo jiné proto, že město
Kdyně nebylo schopné účinně zareagovat
a argumentovat v řízení o stanovení chrá‑
něného ložiskového území Smržovice a
občané se bojí, že tato liknavost bude po‑
kračovat i v případě jednání o znovuobno‑
vení těžby. Schůzky, na kterých je staro‑
stou města Kdyně Oskarem Hamrusem
něco slíbeno, později odvoláno, veřejné
zasedání zastupitelstva, kde nám není do‑
voleno svobodně vystoupit ‑ nejen to je re‑
alita všedních dní, se kterou se musí lidé,
kterým není lhostejný osud naší krásné
podhorské krajiny, potýkat. Jelikož pan
starosta (potažmo rada) nebyl schopen a
ochoten na naše dotazy odpovědět na ve‑
řejném zasedání a toto jednání ukončil,
vyžádali jsme si informace zákonnou for‑
mou. Informace nyní vyhodnocujeme a
konzultujeme s naším právním zástup‑
cem. Opět nekonečná práce obětavých lidí
a vynaložené finanční prostředky členů
a přátel spolku naprosto zbytečně.

Dalším nepochopitelným krokem ze
strany města Kdyně je stanovisko právní‑
ho zástupce města, který byl speciálně
najat, dle usnesení rady města, pro případ

kamenolomu ve Smržovicích. Právní zá‑
stupce místo aby hledal způsob, jak těžaře
eliminovat a prosadit přinejmenším ma‑
jetková práva Kdyně, naopak souhlasí s tě‑
žařem. Navíc osočuje spolek, že chabými
argumenty účelově vede křížovou cestu
prostorem bývalého kamenolomu v mís‑
tech, kde není ničím podložena. Opravdu
to myslí město Kdyně vážně? Proč si nají‑
má právního zástupce, který jen rozporuje
záměr spolku? Proč naopak nehledá práv‑
ní důvody, jak se domoci svých práv? Kde
je ta slibovaná pomoc? Zde se již nejedná
o banalitách. Město doslova vyhazuje ok‑
nem veřejné finance daňových poplatníků
‑ nás, občanů města Kdyně, které by mohly
být využity ‑ jak pan starosta rád říká ‑ ve
školách, školkách, veřejných prostran‑
stvích. Ale když se zvýší poplatek za odpa‑
dy a možná i daň z nemovitostí, peněz bu‑
de dost. Nebo se v tichosti vše připravuje
pro znovuobnovení těžby a tento postup je
jen divadélko pro zúčastněné?

Nyní bychom rádi zmínili pár informací
ohledně křížové cesty.

Na realizaci křížové cesty spolek obdr‑
žel dotaci od Plzeňského kraje. Stejně tak
spolek obdržel dotaci i od města Kdyně, za
což jsme  vděční a děkujeme. Město však
dosud nedalo souhlas s realizací projektu

na jeho pozemcích. Kdyně tedy poskytla fi‑
nance na něco, s čím v podstatě nesouhla‑
sí. Spolek pokračuje ve svém úsilí a dění
okolo projektu křížové cesty bere opět ja‑
ko výzvu. Trasa křížové cesty byla spol‑
kem pečlivě zvažována a plánována jako
symbolika počátku a konce českého krá‑
lovství, vede po trase historické cesty, kte‑
rá byla hojně využívána jako hlavní trasa
obchodu a pohybu mezi jednotlivými dvo‑
ry panství, a to již před mnoha staletími.

Další jedinečností plánované kalvárie je
napojení na všerubskou větev evropské sí‑
tě poutních tras ‑ Svatojakubskou poutní
cestu, která vede do španělského města
Santiago de Compostela.

Je to až neuvěřitelné, ale díky svérázné‑
mu – vůbec si netroufáme konstatovat
„účelovému“ ‑ postupu vedení města Kdy‑
ně, tato křížová cesta nabývá dalšího pří‑
běhu... Vystoupení předsedkyně spolku na
veřejném zasedání zastupitelstva města
Kdyně (které však bylo po chvíli panem
starostou ukončeno odebráním slova), ko‑
naného na Zelený čtvrtek v podvečer, tedy
v den poslední večeře Krista se svými dva‑
nácti učedníky, přece nemůže být podo‑
bností tak čistě náhodnou…  

Jarmila Skalická, předseda spolku 
STOP kamenolomu ve Smržovicích, z. s.

V letošním roce je tomu 110 let, co byl
v obci Miletice, s povolením C. K. místodrži‐
telství království českého a s povolením
Okresního hejtmanství v Domažlicích, zalo‐
žen Sbor dobrovolných hasičů.

Tehdy se přihlásilo 16 činných členů. Na
první ustavující schůzi, která se konala dne
20. února 1913 v hostinci u Dudů, byl zvo‐
len starostou sboru Josef Holeček, velite‐
lem Jan Šebesta, podvelitelem Petr Toman,
jednatelem František Kuchař, pokladníkem
Petr Štěpán, četařem Karel Janda a truba‐
čem Jakub Domek.

Zakládající členové pak byli: Jan Cvacho‐
vec, Josef Holeček, Václav Pernikl, Karel
Šlégr, Václav Rašpl, Vojtěch Duda, Josef Ka‐
bourek, Eduard Keil a Karel Šanda.

Začátky sboru nebyly lehké, obtížně se
sháněly peníze na zakoupení výstroje a
stříkačky. V červenci 1913 bylo se zástup‐
cem R. A. Smékal Praha dohodnuto zakou‐
pit čtyřkolovou dvouproudní stříkačku, 60
m hadic, 2 příruční hadice, 2 proudnice, 17
přileb a opasků, 10 sekerek a další vybave‐
ní v celkové ceně 2.600,‐ korun. Na tehdejší
dobu to byly veliké peníze a sbor se značně
zadlužil. Kampelička v Dlažově požadovala
ručení, a proto si Jan Šebesta na sebe pro

sbor vypůjčil částku 1.700,‐ korun a zbytek
byl uhrazen z obecní pokladny.

Před nově postavenou dřevěnou hasič‐
skou kolnou byla 15. června 1914 nová stří‐
kačka za přítomnosti župního starosty Los‐

kota a 157 členů okolních hasičských sborů
vysvěcena farářem Jirsou z Dlažova, za
kmotra byla Marie Keilová z Miletic. Odpo‐
ledne se konalo slavnostní cvičení se stří‐
kačkou.

Po vypuknutí I. světové války v roce 1914
až do ledna 1919 činnost sboru stagnovala.
Většina členů byla ve válce a někteří se už

nevrátili: František Kuchař, Josef Kocián,
Václav Škarda a Emanuel Böhm. 

V dubnu 1924 se konal hasičský sjezd
v Praze, kam byli vysláni 3 členové, kteří
cvičili se sekerkami. V červnu 1925 postih‐

la sbor smutná událost, zemřel aktivní veli‐
tel Jan Šebesta.

V roce 1926 byla postavena zděná požár‐
ní zbrojnice a do sboru vstoupilo 5 nových
členů. V roce 1933 měl sbor již 30 členů.

K dnešnímu dni má Sbor dobrovolných
hasičů v Mileticích 33 činných členů, z toho
3 ženy.  

Jaroslav Němec, foto Veronika Němcová

Hasiči v Mileticích 13. května slavili 110 let

Obnovení těžby ve Smržovicích



Obec Pocinovice si 5. května připom‑
něla 78. výročí osvobození západních
Čech americkou armádou a ukončení
2. světové války. Po připomenutí prů‑
běhu osvobození naší oblasti v krát‑
kém proslovu starostky obce a vystou‑

pení dětí ZŠ v Pocinovicích byl položen
věnec k pamětní desce umístěné na ZŠ
Pocinovice, připomínající osvobození
obce americkou armádou. Členové za‑
stupitelstva obce uctili památku pana
Bedřicha Kalivody, který působil v na‑

ší obci jako
starosta a řídící
učitel, polože‑
ním kytice k pa‑
mětní desce
umístěné na bu‑
dově ZŠ. 

V době heydrichiády byl 22. června
1942 zatčen gestapem a 28. června
1942 popraven nacisty ve Spáleném
lese u Klatov za nepřátelské chování
vůči Říši. Po tomto pietním aktu přije‑
la do Pocinovic kolona vojenských his‑
torických vozidel Klubu 3. armády
 Plzeň, která navodila atmosféru osvo‑
bození obce. Na závěr vzpomínkové
akce byla položena kytice zastupiteli a
občany obce na hrob neznámé oběti II.
světové války na místním hřbitově.  

Marie Homolková, starostka obce
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Úspěchy kuželkářů ze Zahořan 
Mladí kuželkáři ze Zahořan se zúčastnili Mistrovství České republiky v kuželkách. Mezi nej‐
lepších 28 hráček v kategorii žákyň postoupily Vanda a Matylda Vágnerovy. Matylda Vágnero‐
vá ve finále vyhrála zlatou medaili a stala se mistryní České republiky v disciplíně sprint. V ju‐
niorech reprezentoval Zahořany Jiří Benda. Postoupil mezi 16 nejlepších hráčů. V disciplí‐
nách 120 HS a v kombinaci vybojoval shodně 5. místo.
V kategorii dorost do finále postoupil Tomáš Benda, který rovněž získal zlatou medaili a stal
se mistrem České republiky v disciplíně sprint. Jako hostující hráč získal titul mistra republi‐

ky s družstvem
dorostu TJ Sokol
Kdyně. Dalším
úspěchem Tomáše
Bendy je nomina‐
ce do reprezentač‐
ního týmu doros‐
tu ČR. S reprezen‐
tací odjíždí na
květnové mistrov‐
ství světa do Chor‐
vatska. 

Jaroslav Kutil, TJ
Sokol Zahořany

Slavnosti osvobození v Kolovči

Cíl dámského večera v Nové Vsi byl jasný. Vy‑
pnout hlavu a zapojit ruce. Tentokrát bylo
úkolem vyrobit sádrovou vázičku... Řeklo by se
jedna váza, ale té práce kolem toho. Nejdříve
slepit dva plastové kelímky jako kostru, ná‑
sledně oblepit novinovými ústřižky, aby další
vrstva v podobě sádry nestékala, nechat zas‑
chnout, další vrstva, opět zaschnout a nako‑
nec nabarvit a nazdobit. Občerstvení, které
dámy přinesly, mizelo ze stolu jen velmi zvol‑
na, protože měly ruce samé lepidlo a sádru.
Oblečení asi netřeba zmiňovat. Jako vždy jsme
se ale úkolu zhostily s velkým zaujetím. Jmé‑
nem kulturní komise děkujeme ženám za
účast a ochotu se s námi pustit do díla.  

M. Zemková, foto Š. K.

Dámský večer

Květnové oslavy v Pocinovicích

Foto Petr Dolejš
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Sbor dobrovolných hasičů v Hříchovicích byl založen v r. 1903 po sérii
hromadných požárů, při kterých vždy vyhořelo několik stavení a stodol.
První hříchovičtí hasiči však stáli u zrodu sboru ve Staněticích již v roce
1880. Historie našeho sboru je bohatá jak na zásahy, tak na výrazné
osobnosti, které v každé generaci byly tahouny dění ve vsi. Významným
činovníkem v rámci okresních struktur byl v minulosti např. Jaroslav
Hejtman (okresní náčelník ČSPO) nebo v současnosti Josef Odvody 
(držitel titulu Zasloužilý hasič). Náš
sbor má nyní 75 členů a členek
všech generací. Nejmladším čle‑
nům jsou 3 roky a nejstarším je
čestný starosta SDH p. Jiří Forst.
Mnoho členů máme také mezi cha‑
lupáři a chalupářkami. „Zásahová“
jednotka sboru dobrovolných hasi‑
čů obce v Hříchovicích má 15 členů.
Vzhledem k zařazení jednotky a
technice, kterou máme k dispozici,
operujeme hlavně na katastru ob‑
ce. O to větší je činnost spolková
(společenské a sportovní akce).
Oslavy výročí 120 let se konaly
v sobotu 6. května. Zahájil je hasič‑
ský průvod obcí, kterého se zúčas‑
tnili členové sboru, spřátelené SDH
z okolí, obyvatelé obce a další vý‑
znamní hosté. Mezi ně patřil např.
starosta obce Zahořany, starosta
OSH Domažlice nebo hejtman

 Plzeňského kraje. Po proslovech a předání vyznamenání proběhlo slav‑
nostní otevření nově přestěhované hasičské zbrojnice, která je nyní
umístěna v blízkosti požární nádrže.
Oslavy pokračovaly odpoledne okrskovou hasičskou soutěží. Vrcholem
dne byla taneční zábava s kapelou Skalanka na dupárně. Pořadatelé dě‑
kují všem členům a příznivcům, kteří se hojně zapojili do organizování
oslav.  Tomáš Wurm, SDH Hříchovice

Český zahrádkářský svaz Koloveč připravil o sobotách 18. 3.  a 6. 5. v sále kulturního
domu prodej macešek, petrklíčů, sadbových brambor, sazenic salátů, kedluben a
dalších rostlin. Obě akce byly hojně navštíveny a o zboží byl velký zájem. Spolupráce
městyse Koloveč s jeho knihovnou vyústila v pořádání výstavy s velikonočním zamě‑
řením. Konala se v pátek 24. března od 13 do 17 hodin a nabídla prodej nejrůznější‑
ho zboží: med, medovina, svíčky, dekorační perníčky, domácí sirupy, ručně vyřezáva‑
ná zvířátka ze dřeva, kraslice nejen s chodskými motivy, textilní zvířátka, keramika
nebo kraslice. Vystaveny byly i práce žáků Mateřské školy i Základní školy Koloveč.  

Petra Křížová, foto Petr Dolejš

120 let sboru v Hříchovicích

Tým projektu Místní akční plán rozvoje vzdě‑
lávání III (MAP), který je zaměřen zejména na
podporu učitelů a škol, uspořádal v dubnu
v Domažlicích setkání s místními podniky, za‑
stupiteli a řediteli škol. Přijít diskutovat o kva‑
litě vzdělávání ale může každý, obzvlášť vítáni
jsou rodiče dětí. Probírala se nejen kvalita
škol, ale i kvalifikovanost pedagogů, obtížnost
pozice ředitele školy či vztah škol a jejich par‑
tnerů jako jsou zaměstnavatelé, rodiče, za‑
městnanci. 
Takováto setkání jsou užitečná i pro projektový
tým MAP, který získané poznatky přenáší do
územních strategických dokumentů jako je např.
Strategický rámec nebo Akční plány. Cílem je
identifikovat problémy škol a popsat aktivity, kte‐
rými se školy, ZUŠ, zájmové a neformální organi‐
zace plánují do roku 2025 zabývat. Dokumenty
budou dokončeny v červnu a zveřejněny na webu
www.map.masceskyles.cz.

Za spolupráci děkuje realizační tým MAP III

Prodej nejen ze zahrádky

Žáci a učitelé ZŠ Koloveč zorganizovali 4. dubna velikonoční jarmark, kde nabídli nejen velikonoční dekorace, ale i pokrmy.
 Výtěžek, 10 000 korun,  byl věnován rovným dílem na pomoc obětem zemětřesení v Turecku a rodině tříleté Aničky Babkové
z Chodova, která se potýká s celou řadou vážných chorob. (PK)

Zajímáte se o školství 
a vzdělávání?
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Také letos se třetí májovou sobotu konal turistický pochod Chodská
bůta. Za příjemného, leč větrného počasí přivítali pořadatelé, zahrádkáři
z Chodské Lhoty, návštěvníky pochodu ve stejném dresu. Triko se zna‐
kem pochodu a názvem spolku mělo letos premiéru. Vedle vlajky, znaku
či samolepky a velké vyřezávané „BŮTY“ s pařezem na startu, přibylo le‐
tos tričko. Letošního ročníku se zúčastnilo 733 účastníků. 613 pěších, 80
na kole a dalších 40 dorazilo na závěrečný program v zahrádkářském
areálu, Lomečku v Německé hoře.

Všem účastníkům za pořadatele srdeč‐
ně děkuji! Organizace takové akce vy‐
žaduje týmovou spolupráci a jak zná‐
mo, již dva lidé tvoří kolektiv a také má
každý na věc jiný názor. Proto oceňuji
především schopnost kompromisu
v zájmu celkového výsledku. Děkuji
všem, kteří na této akci přiložili ruku
k dílu, a věřím, že tomu bude i v bu‐
doucnu. Leč, v našem pořadatelském
týmu je 11 lidí starších 70ti let! Dalších
několik se k této metě blíží a hlavním
tahounům je kolem padesátky. Proto
pár řádek ze zákulisí pochodu.

Pro dva z nás, Otu Pecha a Martina
Tulačku, začala směna již v noci,
protože takové množství zboží není
možné nechat bez dozoru. Zvláště pak
po letošní zkušenosti, kdy nás v Lo‐
mečku navštívil zloděj a odcizil část
našeho zařízení, na které si musíme těžce vydělat. Hanba mu!!!

Někteří spěchali na stanoviště doslova v poklusu, jako paní Iveta Boleco‐
vá, která před směnou ve stánku absolvovala ještě směnu ve svém za‐
městnání. Naopak byl letos problém s obsazením stanovišť dětmi. Proto
těm, kdo na stanovištích razítkovali, moc děkuji. 

Nejstarší účastnicí byla paní Miluše Mikulášová z Hluboké u Kdyně.
Není slušné u dámy uvádět věk, proto se omlouvám a napíši, že věk je je‐
nom číslo, a to úctyhodné 88. Nejstarším mužem byl Václav Vogeltanz,
rovněž z Hluboké. Sám se divil, že je nejstarší. Jo, léta letí všem. Pan Vogel‐
tanz je ročník 1941. V tomto případě rozhodoval pouze měsíc narození.

Dovolte, abych pozdravil i ty, kteří již nejsou mezi námi a pro tuto akci
udělali velký kus práce ‐ ČEST JEJICH PAMÁTCE. Lidé, kteří pro pochod
pracovali, zaslouží vzpomínku, ti kteří pro pochod stále pracují, zaslouží
ocenění. Proto se snažíme každým rokem ocenit ty, kteří pro pochod pra‐
cují dlouhá léta. 

Český zahrádkářský svaz v Chodské Lhotě oceňuje KERAMICKOU
BOTIČKOU tyto pořadatele:

Marie Koutníková, za dlouholetou práci pro spolek a pochod. Je od
prvního ročníku aktivní pořadatelkou a svou ochotou pomoci všade tam,
kde je třeba, vždy ochotně vypomůže. Vždycky pochodu přála a je jeho
nedílnou součástí, nejen jako zapisovatelka na startu.

Jarmila Menšíková, za dlouholetou práci pro pochod. Je s pochodem
spojena jako zapisovatelka cyklistických tras. Ač zde ve Lhotě žijí s man‐

želem jako chalupáři, zapojili se do ve‐
řejného dění a Lhota i pochod je jejich
srdeční záležitostí.

Hana Dočkalová, za práci pro spolek
a pochod. Je aktivní členka spolku a na
pochodu je jednou z party u občerstve‐
ní návštěvníků.

Vyhlášen byl také vítěz tipovací soutě‐
že, kterým se stal člen spolku Josef Stu‐
iber, který si tipnul, že přijde 730 lidí,
trefil se téměř přesně.

Tato akce je týmová práce a všem pořa‐
datelům děkuji, ale kdyby se mě někdo
zeptal, abych řekl tři věci, které mě na
letošním ročníku nejvíce „dostaly“, bez
váhání bych odpověděl: Štěpán Štefl,
Milan Lokaj a kapela RELAX. 
Štěpán svojí svědomitostí a pracovi‐
tostí, ač věkem ještě školák, může být
příkladem i pro mnohem starší kluky.
Doufám, že se na mě ostatní chlapci a

děvčata, ani jeho starší brácha nebudou zlobit, ale Štěpán už ví vše, co je
třeba na přípravu lomečku, ví, kam co patří a jak se to dělá, no prostě „tá‐
tova škola“. Pan Lokaj sám od sebe upravil okolí autobusové čekárny
v osadě Výrov, čekárnu zbavil veškerých odpadků a krásně ji zametl, aby
mohla sloužit jako jedno ze stanovišť. V 70 letech se nedá nic jiného říci,
než „stará škola“. A konečně hudební skupina RELAX, JE PŘESNĚ TO, CO
SE K TÉTO AKCI HODÍ! Hráli výborně a každý si našel tu svojí oblíbenou
písničku.  Že by „hudební škola“?

Jarda Koutník si dal i letos „nášup“ a po zdolání 20kilometrové trasy při‐
dal ještě osmičku. Nezapomněl ani na „štamprličku“ pro pořadatele a to
v každém kole.

Malou kaňkou byl problém s jedním pejskem, který patrně postrádal po‐
zornost svého páníčka. Proto prosím pejskaře, mezi které sám patřím,
aby vzali na zřetel, že při koncentraci tolika lidí se může pes chovat jinak
než doma. Zdůrazňuji, že pes za to nikdy nemůže!

Příští ročník se koná 18. 5. 2024.  S přáním ZDRÁVI DOŠLI!

Za pořadatele Milan Zajíc, foto Jaroslav Nunvář

Zdrávi došli po šestatřicáté

Dvacítka velikonočních drkáčů v Nové Vsi

V Úsilově letos řehtali nejmladší koledníci za
poslední roky. Děkujeme dětem i rodičům za
udržování této tradice.     TJ Sokol Úsilov, z. s.

Foto: Š.K.

Marie Koutníková a Miroslav Bayer, předseda spolku
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Děti navštívily 31. března místní hasiče a
seznámily se s jejich prací. Dozvěděly se,
že hasiči kromě likvidace požárů pomá‑
hají také při autonehodách a jiných zá‑
chranných akcích. Vyzkoušely si hasičské
oblečení, prohlédly si hasičská auta a na‑
konec se seznámily s historickými foto‑
grafiemi, diplomy a poháry SDH Kout na
Šumavě. Za odměnu děti namalovaly ha‑
sičům obrázky s jejich tématikou. Děku‑
jeme tatínkovi Dominika, panu Richardu
Antonymu, který nás i s kolegou akcí pro‑
vázel.
5. května se děti z mateřské školy  sezná‑
mily s prací dřevorubce. Dřevorubcem
byl tatínek Verunky, která navštěvuje na‑
ši školku. Děti si prohlédly a vyzkoušely
ochranné pomůcky, jako jsou například
helma, kalhoty, boty, rukavice, vesta, a
prohlédly si samozřejmě motorovou pilu.
Pan dřevorubec jim ukázal její jednotlivé
části, vysvětlil, že musí mít olej, benzín a
jak se brousí řetěz.
Poté děti zhlédly
práci dřevorubce,
který před nimi vy‑
řezal z pařezu sochu
„Kašpárka“ (masko‑
ta školky). Dozvědě‑
ly se také o kácení
stromů, jejich využi‑
tí ve stavebnictví ne‑
bo jako paliva. Mlu‑
vilo se i o kůrovci,
který napadá dřevo
a je velmi rozšířený.
Na závěr si děti po‑

stavily les z klacíků, kreslily cestičky jako
od kůrovce, lepily obrázek ptáčka z hob‑
lin a pilin.
12. května proběhl projektový den s ná‑
zvem: „Bezpečně na silnici“. Program při‑
pravili společně Besip, Městská policie
Domažlice a Autoškola pod Vavřincem.
Cílem bylo seznámit děti s pravidly silnič‑
ního provozu a naučit je bezpečnému
chování na silnici. Akce se zúčastnilo 25
dětí. Děti byly rozděleny do 5 skupin a
procházely pěti stanovišti: skládání
puzzle vybavení policisty, rozlišování ba‑
rev semaforu, slalom na odrážedlech me‑
zi kužely – pravidlo pravé ruky, třídění
dopravních prostředků, jízda na doprav‑
ním hřišti podle pravidel a značek.
Děti si zábavnou formou procvičily své do‐
pravní znalosti a dovednosti, uvědomily si
důležitost bezpečnosti na silnici. Děkujeme
všem zúčastněným i dětem za jejich nadšení.
Kolektiv zaměstnanců MŠ Kout na Šumavě

Z Kouta na Šumavě

Zápis do školy
V září by mělo do všerubské školy na‑
stoupit šest nových prvňáčků, kteří
začnou s ostatními žáky využívat ně‑
které prvky programu Učíme se venku
a také některé principy Montessori
pedagogiky. Začali jsme využívat pří‑
jemné prostředí školní zahrady k vel‑
ké přestávce.
Vesmír na dosah
Všerubští žáci měli možnost prohléd‑
nout si malou, přesto dost těžkou, část
nosné rakety Ariane 6, která je vyvíje‑
na pro Evropskou kosmickou agentu‑
ru. Na vývoji této 63 m vysoké rakety
se podílela i firma Aerotech Czech, síd‑
lící v Klatovech, a raketa by měla
vzlétnout koncem tohoto roku. Tak se
těšíme na její start. 
V družině se nenudíme
Počasí nám zatím moc nedovolilo využívat venkovní hřiště, a tak jsme
čas využili k vybarvení zajímavých obrázků. Práce to byla místy velmi ti‑
těrná, ale výsledek stál za to. 

Človíčkiáda a piškvorkiáda
Součástí školního roku jsou i různé soutěže, při kterých si poměřují do‑
vednosti a štěstí žáci jednotlivých ročníků. Ukončili jsme již dvě z nich,
vítězové si vedle diplomů odnesli i drobné odměny a zúčastnění i malou
sladkost.  R. Reifová

Zápis do prvního ročníku ZŠ Koloveč ve škol‐
ním roce 2023/2024 se uskutečnil 13. dubna.
Zatím je do dvou tříd zapsáno 41 dětí, z toho
5 dětí má odklad, 1 dítě je ukrajinské národ‐
nosti a 1 dítě s asistentem.  29 absolventů ve
školním roce 2022/2023 ZŠ Koloveč opustí.
V novém školním roce předpokládá ZŠ Kolo‐
več kapacitu 237 dětí. Žáci budou umístěni
v 11 třídách a budou fungovat 3 oddělení
školní družiny.    Petra Křížová, foto Petr Dolejš
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Žáci ZŠ Všeruby v rámci projektu Šab‑
lony III navštívili stezku v korunách
stromů v Sankt Englmar, kde si v do‑
provodu odbornice ze spolku Ametyst
rozšířili své vědomosti o přírodě. Vy‑
užili naučnou stezku a stanoviště
s různými úkoly a informacemi, často
i v češtině. Vedle odhadu a ukázky do‑
by rozkladu různých druhů odpadků
je zaujalo určování zvířat podle srsti,
zajímavý kvíz o životě ježka, určování
živočichů s následnou kontrolou, dře‑
věné pexeso či stanoviště s optickými
klamy. Velký zážitek si odnesli ze stez‑
ky v korunách stromů, po které vy‑
stoupali až do výšky 55 metrů, jen vý‑
hled jim bohužel pokazila mlha.  

Počty dětí v Kolovči

Zajímavosti ze školy ve Všerubech
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n V Brnířově před Dnem matek v jarně
vyzdobeném brnířovském společenském
sále uspořádali pro všechny ženy přátel‑
ské posezení? S organizací pomohly místní
obchodnice, provozovatelky improvizované
„minikavárničky“, které napekly sladké i sla‑
né pohoštění a vařily voňavou kávu nebo
čaj. Děti se mohly zabavit v dětském koutku.
Zpestřením bylo vystoupení dětí z mateřské
školky, které pod vedením paní ředitelky na‑
cvičily pásmo básniček a písniček. Domů si
každá žena odnesla květinu. „Setkání se ve‑
lice vydařilo a věříme, že se z něj stane pěk‑
ná tradice,“ dodala Ing. Věra Jandová.

n Další posezení u Bílků se uskutečnilo
11. dubna? Vyslovil Jan Sladký na šibenici
známou větu o božím soudu? Byl prokletý?
Kde ho pohřbili? Co se stalo v Lomikarovské
hrobce v Klenčí pod Čechovem roku 1945?
O tom podrobně vyprávěl moderátor a reži‑
sér Libor Marek. „Představil nám televizní
seriál Otazníky českých dějin, včetně promí‑
tání dílu Kozina versus Lomikar,“ napsala
Eva Květonová.

n Obec Pocinovice v letošním roce zahá‑
jila revitalizaci místního hřbitova?  Byly
odstraněny staré náhrobky opuštěných hro‑
bových míst, která upraví zeminou a zatrav‑
ní. Od července pokračují výměnou hřbitov‑
ní zdi, úpravou hlavního vstupu ke hřbitovu
a pokladem dlažby v místě odběru vody.
„Předpokládané celkové náklady jsou 2 765
076 Kč bez DPH, obec čerpá dotaci z Plzeň‑
ského kraje ve výši 500 tis. Kč. Další etapa
„Opravy hřbitova v Pocinovicích“ by pokra‑
čovala opravou chodníků, upřesnila Marie
Homolková, starostka obce. 

n V Nové Vsi se 7. května tradičně sešli
u kapličky k pečení buřtíků a průvodu
s lampiony?  Protože ale mají ve Vsi počet‑
nou skupinu malých dětí, museli začít o ně‑
co dříve. Čekání na soumrak dětem tentok‑
rát zpestřili sportovními hrami. Skákal se
panák, hrála vybíjená a kolem kapličky byla
připravena překážková dráha. „Nejmenší
děti se nejvíce nasmály při kotoulu, ty větší
samozřejmě při vybíjené. A pak už nastal
čas zapálit lampiony a vydat se na veselou
procházku po Vsi,“  vypráví M. Zemková

n Senioři z Domažlic postoupili do celo‑
státního kola? Sportovní hry seniorů 
Plzeňského kraje se po osmé uskutečnily
17. května. Pořadatelem je Rada seniorů
České republiky. Senioři soutěžili v 10 dis‑
ciplínách, např. házeli šipkami, basketba‑
lovým míčem na koš, stříleli na florbalovou
branku, házeli frisbee, stříleli lukem nebo
házeli bollo‑ballem, tedy dvěma svázanými
míčky na třížerďovou konstrukci. Na prv‑
ních místech v kategorii ženy i muži zvítě‑
zili senioři z Domažlic a postoupili tak na
celostátní hry.

Na Velký pátek se stalo tradicí, že se děti z TJ
Sokol Zahořany scházejí, aby si společně za‑
sportovaly. Tentokrát to byl čistě kuželkář‑
ský turnaj. Turnaj zahájilo 10 mladých ku‑
želkářských nadějí pod vedením Jaroslava
Kutila, který držel dozor nad drahami a

předával své kuželkářské zkušenosti. Hráči
předvedli opravdu kvalitní výkony a domů
si odnesli velikonoční nadílku. Poté se do
sportovního převlékli sokolíci, kteří se již
čtvrtým rokem scházejí každý pátek a tré‑
nují své všestranné dovednosti. Hrálo se ve

výborné atmosféře,
kterou vytvořili jak
sami hráči, tak i rodi‑
če a trenéři. Zápal
pro hru kuželek byl
veliký, na jejím konci
čekala sladká odmě‑
na. Všem zúčastně‑
ným děkujeme! 

Eliška Krchová, 
Jaroslav Kutil

Čistě kuželkářský turnaj

V sále obecního úřadu se 1. dubna uskutečnilo první vítání občánků. Starostou obce Pavlem
Vejvančickým byli přivítáni 3 chlapečci a 1 holčička. Obec na památku věnovala novým občán‐
kům malou pozornost, maminky potěšila malá kytička.                     Petra Poláková, OÚ Němčice

Víte, žeVíte, že ......

Vítání občánků v Němčicích

Po čtyřleté pauze pro vycházející žáky Základní školy Koloveč nastal v pátek 28. dubna
důležitý okamžik. Oblékli se do slavnostního, přizvali  rodinné příslušníky i učitele, aby si
společně v kulturním domě opět užili žákovský ples, tentokrát na téma „AVATAR“.
Zahájila jej paní ředitelka Mgr. Romana Šeterlová, následovalo předtančení na hudbu z filmu. Pak

přišlo představení a stužkování letošních
deváťáků. Nechybělo sólo s rodiči. V pro‐
gramu vystoupily mažoretky, žákyně 6.
třídy a po nich i 9. třídy, pobavil zábavný
kvíz pro třídní učitele „Kdo je kdo?“
i módní přehlídka modelů z netradičních
materiálů. Ples vrcholil závěrečným pře‐
kvapením na téma Jak jde život.
Hrála skupina Asfalt. V pauzách kapely se
žáci bavili tanečními choreografiemi
 videohry Just Dance. 

Petra Křížová, foto Petr Dolejš

A zase byl žákovský ples



V Hříchovicích proběhla hasičská soutěž okrsku Zahořany 6. května. Okr‐
sek se skládá z šesti SDH. Soutěže se zúčastnilo celkem 19 družstev všech
kategorií. Soutěžící se museli tradičně vyrovnat se specifickým hříchovic‐
kým terénem, kdy část závodní dráhy tvoří nakloněná rovina. Nicméně pod‐
mínky měli všichni stejné. Počasí se onu sobotu umoudřilo, takže okrsková
soutěž přilákala, kromě soutěžících, mnoho diváků z řad obyvatel všech čás‐
tí obce Zahořany. O řádný průběh soutěže se postarali rozhodčí z milaveč‐
ského okrsku.  Tomáš Wurm, SDH Hříchovice

Okrsek Zahořany

Biskup Plzeňské diecéze
Otec Tomáš Holub při své
první visitaci na Římsko‑
katolické farnosti v Kolov‑
či navštívil v pátek 12.
května také Úřad městyse
Koloveč. Společně s fará‑
řem P. Wojciechem Pelow‑
skim se sešli se starostou
městyse Ing. Václavem
Perglem a místostarostou
Petrem Hájkem. Následo‑
val společný oběd se staro‑
sty spádových obcí farnos‑
ti Koloveč v restauraci Šu‑
mava. 

Odpoledne navštívili pan biskup a farář
naše spoluobčany v bytovém domě pro
seniory v Lidické ulici. Poté se sešel s far‑
ní radou na jednání o finančním příspěv‑
ku Plzeňské diecéze na opravu koloveč‑
ského kostela.

V neděli 14. května od 8:30 hodin

Mons. ThLic. Tomáš Holub, Th.D. v kolo‑
večském kostele Zvěstování Panny Marie
celebroval mši svatou. V závěru byli
všichni srdečně zváni na setkání a pose‑
zení Otce biskupa s obyvateli Kolovče
u dobré kávy v prostoru Římskokatolické
farnosti Koloveč.   

Petra Křížová, foto Josef Štibraný

Ze Všerub přes Klatovy do Hambur‑
ku byl název besedy se starostou
Všerub a náměstkem ministra do‑
pravy Václavem Bernardem v Klato‑
vech. Mezi posluchači byli i zástupci
Kdyňska. Tématem byla nejen stole‑
tá historie a nastávající změny čes‑
kého přístavu v Hamburku, ale i kos‑
mický program a podíl klatovské fir‑
my Aerotech Czech na výrobě kom‑
ponentů pro raketu Ariane 6.       (vh)

Ze Všerub 
do Hamburku
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Kdyňští ertéčkáři
14. 5. reprezentovali své město v severo‑
české Bílině, kde se konal Ústecký pohár
2023, který byl prvním závodem České‑
ho poháru a zároveň prvním nominač‑
ním závodem na MS 2023. David Nejdl a
jeho první závod v kategorii kadetů se
vydařil na výbornou a získal zlato ze
sedmiboje a 1. místo v pětiboji. Zlatá
medaile v kategorii juniorů patřila Ja‑
kubovi Schleissovi, další zlatá medaile
patřila Lucii Nejdlové v kategorii junio‑
rek. Václav Kohel i přes své malé zkuše‑
nosti skončil na pěkném 7. místě. 
20. 5. se David a Lucie Nejdlovi zúčas‑
tnili 2. světového poháru v rakouském
Lenzingu a opět si vedli skvěle. David
poprvé závodil se světovou špičkou mu‑
žů a zařadil se mezi první desítku těch
nejlepších. Lucie obhájila své prvenství
v kategorii juniorek.        Radka Nejdlová

Návštěva biskupa v Kolovči

ZŠ Všeruby přijme na plný
úvazek kolegyni/kolegu 
do rodinné malotřídní

 školy.  Tel.: 379 779 232
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Každoroční tradice turistických kurzů odstar‐
tovala na základní škole v Mrákově již v roce
2013. V následujících sedmi letech byly postup‐
ně zdolány nejvyšší vrcholy devíti významných
českých pohoří. V roce 2020 tyto oblíbené akce
zarazila epidemie covidu. Až letos se trochu roz‐
plynuly obavy z nenadálých překážek a na tradi‐
ci v Mrákově částečně navázali – pro kurz byla
vybrána nedaleká Šumava a nešlo o zdolávání
vrcholů, ale to podstatné bylo zachováno: spo‐
lečné několikadenní setkání dětí napříč všemi
třídami. Účast byla rekordní, prvního května se
u autobusu sešlo vedle učitelů 55 dětí ve věku
od 8 do 15 let. Společně strávili 4 dny poblíž šu‐
mavského Churáňova ve věkově různorodých
skupinách soutěžemi a turistikou. Přestože na

programu bylo mimo jiné nachodit (částečně
dokonce naběhat) během dvou dnů asi 35 kilo‐
metrů, nikdo „neremcal“ a i třeťáčci program za
pomoci starších spolužáků bravurně zvládli.
Zpestřením potom byla během zpáteční cesty
návštěva sušického lanového parku, kde aspoň

jednu z náročných „vysokých“ tras zvládlo 44
školáků, opět včetně těch nejmladších. Letošní
zkušenost potvrdila, že vztah Mrákovských
k pobytu v přírodě se během nucené pauzy ni‐
jak nezměnil, a příští rok je tedy pravděpodobně
čekají Krkonoše.    Mgr. Lucie Formanová

V květnu jsme se vydali s dětmi z ma‐
teřské školy na pěší výlet na nedalekou
Farmu Hájek. Zde jsme měli možnost
vidět, jak si čerstvě navezená kuřátka
zvykají na nejrůznější zvukové podně‐
ty – jinak řečeno, jak se „otužují“. U fó‐
liovníku se děti učily poznávat sazenič‐
ky druhů zeleniny. Prohlídku farmy
jsme zakončili u oveček.  

Děti ve Všerubech
se učí vztahu k přírodě Oslava svatého Floriána, patrona všech hasičů, se konala 7. května netradičně v kapličce ve

Starém Klíčově. V kostele sv. Vavřince v Mrákově totiž probíhají rozsáhlé opravy. Nejdříve pro‑
běhla mše, potom nástup všech sborů a s hudbou Dupalka se vydal průvod v čele s vlajkonoši
přes Starý Klíčov do restaurace U Lip, kde bylo připraveno občerstvení. Do průvodu se zapojili
i ostatní občané, některé ženy šly v chodských krojích. Oslav se zúčastnily všechny sbory dobro‑
volných hasičů okrsku Mrákov – Mrákov, Starý Klíčov, Nový Klíčov, Tlumačov, Pelechy, Pasečni‑
ce, Nevolice, Stráž i partnerský sbor z německého Daberg.              Eva Květonová, foto Jiří Forst

V Mrákově obnovili turistické expedice

S obrovským nadšením se u příleži‐
tosti Dne Země děti vrhly do sběru od‐
padků pohozených v okolí školky, byto‐
vých domů, obchůdku a na dětském
hřišti. Využily své, již dříve získané, zna‐
losti  a  poctivě vše roztřídily do správ‐
ných kontejnerů. Přitom jsme si s dětmi
povídali o tom, jak je důležité chránit
přírodu a jak každý z nás může přírodě
pomáhat.  

Veronika Chrástecká, MŠ Všeruby 

Oslavy sv. Floriána ve St. Klíčově



ČERVEN
n 10. 6. Koloveč – jarní rybářské závody,
6.00 hod., rybník U Holce

n 10. 6. Pocinovice – dětský den, 14.00 hod.,
areál koupaliště 

n 10. 6. Kdyně – Dům seniorů Kdyně slaví 20
let, 14.00 hod.

n 10. 6. Kdyně – dětský den, 14.00 – 16.00
hod., hřiště u rybníka na Podzámčí 

n 17. 6. Pocinovice – Dětská chodská liga
v požárním sportu, 9.00 hod., areál koupaliště

n 17. 6. Kdyně – folkový guláš ochucený
country a bluegrassem, park u Muzea příhra‐
ničí, 16.00 hod.

n 19. – 29. 6. Kdyně – výstava současných a
bývalých absolventů výtvarného oboru ZUŠ
Kdyně, Muzeum příhraničí

n 23. 6. Mrákov – hasičská stopovačka, 16.00
hod., hasičárna St. Klíčov

n 23. 6. Nová Ves – promítání filmu pod ši‐
rým nebem + grilování, 20.00 hod.

n 24. 6. Mrákov – 40. výročí volejbalu, 13.00
hod., areál TJ Sokol Mrákov

n 24. 6. Nová Ves – dětský den, 14.00 hod.

n 24. 6. Prapořiště – pouťová taneční zába‐
va, zahraje Míla Šobr, 20.00 hod.

n 24. 6. Hříchovice – oslava 15 let od založe‐
ní FC Kozí Doly, turnaj všech současných a mi‐
nulých hráčů, 10.15 hod.

n 24. 6. Hříchovice – rocková zábava s kape‐
lou sMASH + Trambus jako host, 20.00 hod.,
na dupárně

n 25. 6. Mrákov – Chodovarka, 15.00 hod.,
areál TJ Sokol Mrákov, zve ČZS Starý Klíčov

n 25. 6. Všeruby – vítání prázdnin na Tana‐
berku, 14.00 ‐ 16.00 hod., pořádá městys Vše‐
ruby a SRPDŠ Všeruby

ČERVENEC
n 1. 7. Zahořany – hasičská soutěž „O pohár
starosty obce“, 12.00 hod., fotbalové hřiště

n 1. 7. Všeruby – česko‐německé hudební
setkání, hrají kapely z Bavorska i z Čech,
spolupráce obcí Eschlkam, Všeruby a Kdyně,
16.00, na hranicích ve Všerubech

n 15. 7. Kdyně – Císařské slavnosti města
Kdyně, park u Muzea příhraničí

n 15. 7. Libkov – couvání traktorů s vlekem
a výstava veteránů, 17.00 hod.

n 15. 7. Kdyně – LENNY, koncert v rámci Cí‐
sařských slavností, 19.00 hod., park u Muzea
příhraničí

n 22. 7. Koloveč – 5. ročník Medových dnů,
Včelí farma U Toupalů, Tyršova 197

SRPEN
n 12. 8. Koloveč – 11. ročník Kolovečského
trojboje, 14.00 hod., u rybníka u Holce

n 12. 8. Mrákov – Chodská hyjta, 14.30 hod.,
areál TJ Sokol Mrákov

n 13. 8. Mrákov – pouťový koncert, Vrcho‐
vanka, 18.00 hod., areál TJ Sokol Mrákov

n 18. 8. – 20. 8. Koloveč – kolovečská pouť,
stánky a pouťové atrakce, park u ZŠ Koloveč

n 19. 8. Koloveč – pouťová zábava, Znouzec‐
tnost a DOA Rock, 19.00, areál Staré cihelny

n 20. 8. Koloveč – dechový koncert, Sedmi‐
horka, 14.00, park u ZŠ Koloveč

n 26. 8. Zahořany – oslava výročí 100 let za‐
ložení SDH Oprechtice

Komiks „Akce Kámen” se odehrál v tragické
poúnorové době roku 1948, kdy v Českoslo‐
vensku nezůstal „kámen na kameni“. Veške‐
rou moc převzala komunistická strana (KSČ)
a její vláda zemi uzavřela. Dokud to bylo jen
trochu možné, proudily do americké kontrol‐
ní zóny v Německu tisíce svobodně smýšlejí‐
cích občanů, kteří se obávali nejhoršího a
dokázali se vzdát téměř všeho, co měli a co
dosud vybudovali. Zpravodajský a státně
bezpečnostní aparát ministerstva vnitra
neváhal situaci využít ve svůj prospěch –
metody používané gestapem nebo sovět‐
skou rozvědkou se doslova nabízely.
Otázek i témat k diskuzi bylo mnoho. Vác‐
lava Jandečková se například rozpovídala
o tom, jak vůbec vznikla myšlenka vydat
„Kámen“ v komiksovém zpracování, a pan
Kocián doplnil způsob a techniku vzniku
samotného komiksu. Akce Kámen se obje‐

vila v dokumentární knize, v komiksu i v do‐
kumentárních pořadech České televize. Paní
Jandečková prozradila, že dokonce v součas‐
né době zpracovává scénář k muzikálovému
představení.  

Děkujeme za příjemný podvečer.  
Městys Všeruby

Kulturní servis 
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Beseda k Akci Kámen

Sobotní odpoledne o po‑
sledním dubnovém ví‑
kendu patřilo tradiční‑
mu čarodějnickému sle‑
tu, který pořádala Pio‑
nýrská skupina Safír
Kdyně. Na kdyňském ná‑
městí se sešly na dvě
stovky malých čaroděj‑
nic a čarodějů, aby po‑
stupně navštívily a splni‑
ly 13 kouzelných úkolů. 

Jakub Hrubý

Nabízím vlastní zahradní dekorace z betonu.
Květináče, pítka, sochy, nášlapné imitace
dřeva... Přijďte se k nám podívat a vybírejte!

Úborsko – tel.+420 606 568 954

Za krásnou zahradou
do Úborska

Slet čarodějnic



V sobotu 29. dubna jsme na Obecním úřadu v Mrákově přivítali kytičkou a
malým dárkem manžele Jasovských, kteří oslavili diamantovou svatbu. Pan
Adam a paní Anna měli svatbu 20. 4. 1963, a od té doby uplynulo krásných 60
let společného života. Starosta jim popřál hodně zdraví do dalších let, o milou
atmosféru se postaraly děti ze ZŠ Mrákov a členky sboru pro občanské záleži‑
tosti. K významnému výročí přišli popřát i členové hasičů z Mrákova, členové
Mysliveckého sdružení Lišák Mrákov, členové ČZS Starý Klíčov a zástupci ZOD
Mrákov. Manželům přejeme pevné zdraví a hodně radosti z dětí, vnoučat
a pravnoučat.  H. Duffková, obec Mrákov

ZDARMA jsme pro vás připravili od−
borné kurzy a praktické lekce, které
vám pomohou ulehčit práci při péči
o vaše blízké. Součástí je konkrétní
nácvik každodenních úkonů spoje−
ných s péčí o nemocného a první po−
mocí. Seznámíme vás s možnostmi
využití sociálních odlehčovacích slu−
žeb, jak se připravit na paliativní pé−
či a především jak psychicky zvládat
v rodině toto náročné období. 
Pokud vám situace nedovoluje se

vzdálit od nemocného
člena rodiny, lektoři
můžou přijet i k vám
domů a ukázat, jak
správně s nemocným
manipulovat a před−
vést další potřebné
úkony. Navíc můžete
využít hlídání nemoc−
ného zdarma u Vás
doma během školení. Prezenční kur−
zy budou probíhat v Domažlicích a

Horšovském Týně. Některé kurzy bu−
dou uskutečněny online.

S námi nejste sami

Pečujete doma o svého blízkého?

Kontaktovat nás můžete e−mailem: ortova@kustod.cz nebo na tel. 777 864 504.
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Senioři i děti
se bavili

Velmi příjemné odpoledne zahájily děti
z MŠ a ZŠ Všeruby, které si kromě hudebního
a recitačního vystoupení připravily pro se‑
niory i různé soutěže a hry, následovala zá‑
bava s kapelou Relax. Nemohlo samozřejmě
chybět občerstvení z kuchyně ZOD Mrákov a
malý dáreček. Děkujeme starší generaci za
společně strávený večer v úžasné atmosféře.  

Městys Všeruby

Poděkování za nás, důchodce Všerub a
přilehlých obcí městyse Všeruby, za krás‑
né odpoledne. V úvodu nás pan starosta
Václav Bernard seznámil s rozpočtovými plá‑
ny i s tím, co se bude v obci stavět. Potom
krátce vystoupily děti z MŠ a ZŠ s písničkami
a přáním. Bylo to milé. S dětmi z MŠ jsme si
zahráli bingo a hudební hádanky. Kdo poznal
úryvek písně, byl odměněn. Základní škola
připojila i další hry např. skládací rébusy. Na
pokračování jsme byli pozváni do základní
školy. Kdo by měl zájem, mohl by se učit pra‑
covat s internetem. Pak už následovala hud‑
ba, tanec a bohaté pohoštění. Při odchodu
dostal každý velmi hodnotný dárek. Velký dík
patří těm, kteří vše připravili a ve svém vol‑
ném čase nás s úsměvem obsluhovali.            

Zdeňka Chmelíková

Diamantová svatba 
v Mrákově



Po 27 letech se vedení loučimského SDH rozhodlo pořídit společné foto pro současnou i budoucí
generaci. Ovšem – jedna věc je rozhodnutí a druhá jeho realizace, a ta byla složitější.
Úmysl pojali v Loučimi už před covidovými restrikcemi. Po nucené pauze se lidé na akce, a nejen
hasičské, dávali dohromady jen ztuha, a tak až v polovině letošního května se mohli členové sbo‑
ru sejít před hasičskou zbrojnicí. Ani to nebylo jednoduché, protože 6 hasičů má bydliště mimo
obec. Nakonec bylo nutno pořešit uniformy, poněvadž zvláště ti starší nemají nové stejnokroje.
Díky veliteli Josefu Švábovi se toto vyřešilo zapůjčením od okolních sborů. Velitel také pečlivě na‑
plánoval rozestavění do tří řad, a tak mohl autor těchto řádek spustit samospoušť foťáku na
stativu a zvěčnit 30 členů z 35 ve stavu pro v úvodu zmíněné účely. Fotku velikosti A4 dostane
každý zúčastněný, velké zarámované foto bude viset ve výčepu restaurace vedle těch historic‑
kých a další pak v hasičské klubovně.  Z. Huspek

Loučimští hasiči se zvěčnili

Výuka informatiky v Základní škole Mrá‑
kov probíhá již druhým rokem podle
upraveného Rámcového vzdělávacího
programu, tedy podle koncepce tzv. nové
informatiky. To znamená, že na prvním
i druhém stupni byla navýšena hodinová
dotace, obsah výuky je zaměřen na digi‑
tální technologie, práci s daty či progra‑
mování. Hodiny vede aprobovaná učitelka
Ing. Jitka Kohoutová.
Vybavení nezbytné pro tento koncept bylo

pořízeno z dotace na
rozvoj informativního
myšlení – jedná se o ná‑
kup robotů, 3D tiskár‑
ny, brýlí pro virtuální
realitu či výukových
programů, např. pro
fyziku a chemii.
Ve škole proto byly za‑

vedeny zájmové aktivi‑
ty: kroužek Minecraftu,
kroužek robotiky a
kroužek virtuální reali‑
ty, které mohou navště‑
vovat žáci 5.–9. třídy.  

V. Duffek
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Využili jsme nabídku starosty městyse Všeruby
Václava Bernarda, který od února loňského roku
působí na rezortu Ministerstva dopravy ve funkci

náměstka ministra dopravy. Žáci 4. a 5. ročníku
Základní školy Všeruby a žáci Základní školy Poci‐
novice tak měli možnost navštívit Poslaneckou
sněmovnu Parlamentu ČR. Prohlédli jsme si bu‐
dovu parlamentu, nahlédli jsme do poslaneckých
klubů, seznámili se s prací poslanců a z galerie
sledovali rozpravu a hlasování poslanců. Záměrně
jsme parlament navštívili v den, kdy se poslanci
mohou obracet s dotazy na členy vlády prostřed‐
nictvím tzv. interpelací a měli jsme až nevídané

štěstí. Osobně jsme se setkali s předsedkyní po‐
slanecké sněmovny Markétou Pekarovou Adamo‐
vou a hned několika ministry (ministrem vnitra

Vítem Rakušanem, ministrem zdra‐
votnictví Vlastimilem Válkem, mi‐
nistrem dopravy Martinem Kupkou
a ministryní pro vědu a výzkum He‐
lenou Langšádlovou). Mile nás pře‐
kvapil ministr dopravy Martin Kup‐
ka, který si ve svém nabitém pro‐
gramu našel prostor, aby s námi
krátce promluvil a seznámil nás
s plány, jež se v budoucnu dotknou i
mnohých z nás. Důležitou pro náš
region bude např. výstavba moder‐
ního železničního koridoru na trati
Praha – Plzeň – Domažlice – Mni‐
chov, kterým se významně zkrátí
doba cestování. Poté jsme si krátce
prohlédli Pražský hrad a přes Kar‐

lův most, Staroměstské náměstí a Prašnou bránu
jsme došli až na Ministerstvo dopravy ČR. Velmi
rozsáhlá budova byla postavena v letech 1927– 
–1932 pro československé ministerstvo železnic.
Budova Ministerstva dopravy je zároveň sídlem
ředitelství společnosti České dráhy nebo zde sídlí
Ředitelství vodních cest České republiky a další
menší podřízené organizace. Měli jsme rezervo‐
vanou jednací místnost, kde pro nás bylo připra‐
veno drobné občerstvení, což nám po vyčerpáva‐
jící cestě přišlo vhod. Dalším překvapením byla
možnost svézt se páternosterem neboli oběžným
výtahem, který zažíval největší slávu v době první
republiky a dnes je již spíše kuriozitou. Poté jsme
navštívili protiletecký kryt, jehož původní vyba‐
vení bohužel zničila povodeň v roce 2002. Velmi
unavení, ale plní nových zážitků jsme se ještě na
zpáteční cestě zastavili v oblíbeném fast food
a s menším zpožděním vyrazili k domovu.  

R. Reifová

Děti hovořily s ministry

Informatice se
učí v Mrákově 



Uspořádání soutěže okrsku č. 10 Pocinovice
tentokrát připadlo SDH Libkov a jeho členové
se úkolu zhostili nadmíru dobře. Akce se ode‑
hrála v sobotu 6. května na víceúčelovém hřiš‑
ti. Kromě dobříkovských hasičů se zúčastnila
družstva mužů místních, Loučimi, Pocinovic,
Chodské Lhoty a Smržovic, v ženách pak soutě‑
žila družstva Ch. Lhoty, Pocinovic a premiérově
Smržovic. 

Celé odpoledne neúnavně moderoval Václav
Ponocný starší, soutěžilo se férově, se snahou
dosáhnout co nejlepších výsledků. První discip‑
línou byla klasicky štafeta 4x100 metrů. Jako
štafetový kolík slouží proudnice. V první dráze
soutěžící překoná okno v bariéře, v druhé
2 metry vysokou bariéru, ve třetí přenáší hasicí
přístroj na vzdálenost 30 metrů a v poslední
sebere dvě štafetové hadice, překoná s nimi
kladinu, po seběhnutí z kladiny hadice rozhodí,
půlspojky zapojí do sebe, další spojku umístí na
připravený rozdělovač a připojí poslední kon‑
covku na proudnici. Disciplína je to náročná
jak na šikovnost, tak na rychlost, takže ji absol‑
vují nejmladší členové. Časy se sčítají s disciplí‑
nou požární útok, která už je rozdělená na ka‑
tegorie do a od 35 let. V té první bylo násle‑
dující pořadí: 1. Chodská Lhota, 2. Pocinovi‑

ce, 3. Libkov, 4. Loučim.
V kategorii muži nad 35 let si putovní po‑

hár, který zdobil jejich hasičskou klubovnu od
loňského roku, odvezli zpátky Loučimští, za ni‑
mi zůstala Chodská Lhota, Pocinovice a Smržo‑
vice. V ženách bylo první družstvo Ch. Lhoty,
druhé Pocinovic a třetí Smržovic.

Odpoledni přihlížela necelá stovka diváků,
spolu s hasiči se číslo účasti blížilo ke stovkám
dvěma. Libkovští zajistili občerstvení a zaplati‑
li poháry, které dostalo každé družstvo, přede‑
šlé roky přispíval každý sbor předem určenou
částkou. Zároveň si místní připomněli 120 let
založení jejich hasičského sboru.          Z. Huspek

Požární sport v Libkově

Společná pouť věřících z Domažlicka a Kla‑
tovska do bavorských Nových Kostelů na
památku přenesení sošky Panny Marie
Loučimské se konala v pondělí 1. května.
Tamní kostel byl zaplněný poutníky, kteří
doputovali pěšky z Fleků nebo přijeli au‑
tem. 
Společné putování do Neu ‑
kirchen  trvá už od roku
1990, přerušila ho však
v roce 2020 a 2021 covido‑
vá pandemie. Jubilejní 30.
pouť se konala 1. května
v roce 2019, kdy byl hlav‑
ním celebrantem plzeňský
biskup Tomáš Holub. Pou‑
tníky vítal u vchodu do
kostela novokostelecký fa‑
rář P. Georg Englmeier a
bohoslužby se též zúčastnil
tamní starosta Markus Müller a bývalý
starosta Egid Hofmann.
Letošní pouť začala dopoledne modlitbou
Růžence, následovala hned slavná mše sva‑
tá. Hlavním celebrantem a kazatelem letoš‑
ní mše svaté byl klatovský vikář P. Marek

Hric. Spolu s ním se slavné mše svaté zúčas‑
tnilo dalších osm kněží z domažlického vi‑
kariátu. Mezi poutníky byly také řeholní se‑
stry z Kongregace školských sester de Not‑
re Dame, které měly v těchto dnech u příle‑
žitosti svátku Dobrého Pastýře setkání

v Hyršově u Kdyně, kde se
jich sešlo osmdesát dva. Při
mši svaté, kterou sloužil
v kostele v Hyršově P. Karel
Adamec, obnovovaly řádové
sestry svoje řeholní sliby.
Po mši svaté zazpívali
všichni Loretánské litanie a
pak se věřící spolu s kněží‑
mi přesunuli ke kapli sv. Ja‑
na Nepomuckého na pro‑
stranství před kostelem,
kde písní Vroucně vzýván
budiž Jene svatý uctili toho‑

to českého národního světce a patrona.  
Poutě k Panně Marii Loučimské obnovil po
sametové revoluci v roce 1990 Mons. Vla‑
dislav Sysel z Libkova,  letos jsme si 30.
dubna připomínali jeho 101. výročí na‑
rození.  Martina Matějková

Za Pannou Marií Loučimskou
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Vítězné družstvo SDH Loučim se svými příznivci i starostkou obce.  

Eschlkam – Všeruby – Kdyně
Koncem dubna se sešli zástupci partner‑
ských obcí Eschlkam, Všeruby a Kdyně,
aby obnovili téměř 30letou úžasnou
přeshraniční spolupráci a navázali na
tradici společného programu Česko‑ba‑
vorských týdnů. Letos bychom 1. červen‑
ce rádi uspořádali jednu tradiční akci,
Česko‑německé hudební setkání (Musi‑
kantentreffen). 
Příští rok oslavíme již 30 let přeshranič‑
ní spolupráce. Rádi bychom uskutečnili
tradiční akce jako společné hudební set‑
kání, putování po Svatojakubské cestě
nebo Česko‑bavorské Vánoce. Otevřela
se i diskuze, zda budeme pokračovat
pouze v tradičních akcích, nebo se poku‑
síme zařadit do programu i nějakou in‑
ovaci. Všichni jsme se shodli, že je důle‑
žité posilovat pocit sounáležitosti k re‑
gionu už od té nejmladší generace, a
proto se určitě v příštím roce můžeme
těšit  i na novinky.           Městys Všeruby

Přeshraniční 
spolupráce

Stop 
sečení srnčat

Každý může pomoci chránit srnčata před smrtí či zmrzačením při sečení. Kam‑
paň Stop sečení srnčat připravila informace pro starosty a jejich občany, jak
mohou pomoci. Všechny materiály jsou dostupné na www.stopsecenisrncat.cz.



Děti z Mateřské školy Stonožka v Mrákově oslavily Den ha‐
sičů nezapomenutelným zážitkem. V pátek 5. května ráno se
děti i zaměstnanci při cvičné evakuaci přesunuli před budo‐
vu mateřské školy, kde několik minut vyčkali na příjezd zása‐
hového vozu Sboru dobrovolných hasičů Starý Klíčov a eva‐
kuačního autobusu v zásahových oděvech. Děti jim sdělily, že
venku postrádají slečnu asistentku. Tu posléze, za nadšené‐
ho potlesku dětí, vynesla z budovy zásahová skupina na no‐
sítkách. Evakuovaní byli autobusem převezeni na místo
shromáždění na dětském hřišti. Děti si podrobně prohlédly
plně vybavený hasičský vůz, vyzkoušely si zásahový oděv, se‐
známily se se správnou technikou resuscitace na dospělé
i dětské figuríně a užily si stříkání z ruční džberové stříkačky.
Velké poděkování patří členům SDH Starý Klíčov a všem, kte‐
ří ochotně pomáhali. Byl to krásný a zajímavý zážitek. 

Vaše Mateřská škola Stonožka Mrákov
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Jak se mají děti v Pocinovicích

Program NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM
LIGHT nabídne okamžitou finanční
podporu do výše 240 tisíc korun
pro seniory a domácnosti s nižšími
příjmy na rychlé a jednoduché za‑
teplení domů, výměnu a solární
ohřev vody. Peníze dostanete pře‑
dem. K elektronické žádosti není
potřeba žádné složité papírování.
Více informací v MAS Český les, z. s.,
info@masceskyles.cz. 

Tel. 602 168 171.

Den hasičů v Mrákově

Poslední březnová neděle patřila v Pocinovicích maškarnímu bálu, kde se sešlo mnoho masek. Na par‑
ketu se to hemžilo princeznami, čarodějnicemi, zvířátky a na vše dohlíželi policisté a námořníci. Okolo
poletovaly včelky a berušky. Děti si mohly vysoutěžit sladkou odměnu a něco vyhrát v bohaté tombole.  

ZŠ a MŠ Pocinovice

V dubnu vyrazily děti ze školky a první třídy na výlet do Farmaparku v Ledcích u Plzně, kde si pro‑
hlédly různá domácí i divoká zvířata. Děti si je mohly ve výbězích pohladit a také je nakrmit. Hra‑
vou formou se dozvěděly nové zajímavosti z jejich chovu. I přes nepřízeň počasí si výlet užily.

Den matek oslavily děti ze školky a školy
v Pocinovicích besídkou, na kterou si nejen
pro maminky připravily různá taneční, di‑
vadelní a pěvecká vystoupení, za která skli‑
dily vždy velký potlesk.  

Velikonoční 
procházka
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Kdyňsko májky uhlídalo 

V Loučimi.                                                                                    Zdeněk Huspek

V Brnířově.                                                                                      Věra Jandová

V Nové Vsi. Šárka Kraftová

V Němčicích. Petra Poláková

Ve Staněticích. Hanka Hoffmannová

V Pocinovicích. Marie Homolková

V Kolovči. Petr Dolejš


